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ZAPISNI K
sa tcmatske sjednice Koordinacijc nadelnika i gradonaielnika Jt-S Corskog kotara

odrianc 28. rujna 2020. sa podetkont u I 1.00 sati

Sjednici prisustvuju:

- Vicko MardeSii. pomoinik Ministra Ministarstva ruda. mirovinskog sustava. obitclii i

socijalne polilike
- Majda Bu d, drzavna tajnica Ministarstva rada. mirovinskog sustava, obitelii i socijalne

politike
- Dragica Marad, Prodelnica llO PCZ za socijalnu politiku i mladc

- Ivica Knezevia. gradonaaelnik grada I)clnica
- Toni Stjmac. nadelnik opiine Lokve
- Josip Brozovi6, naaelnik op6ine Mrkopalj
- David Bregovac, naaclnik opainc FuZinc

- Katarina Mihelaii. zamjenica gmdonaielnika grada Delnica

- Sandra Crnkovic .lurkovi6. zamjenica naaenika opaine tlavna gora

- Renata Brajdii. Protelnica JllO opiine Brod Moravice
- Snje2ana Krizmanii. ravnateljica GDCK Delnice
- Brank.r Cmlor ic. preJsje.lnic.r uJruge Z.A.R.
- Marina Tomit, vodileljica projekta Zazeli (Fu2ine)

- Ana Begid,vodileljica projekta ZaZeli (Skrad)

- Romana Mance. voditeljica projekta ZaZeli (Ravna gora)

Diana Cenaia. voditeljica projekta Zaieli (T,okve)

- Helena Bolf, voditeljica projekta ZaZeli (Deinice)

Predsjedavajuci Koordinacije. David Bregovac otvara tematsku sjednicu Koordinacije sa

temom: ..Naticcai za projekt Zazeli i buduinost projekta"

Naaelnik opiine Fuzine. David Bregovac iznosi daje tema ovog sastanka moguinost osrrivanja

institucije za Gorski kotar koia bi zapo5ljavala Zene na neodredeno vrijeme (lene koje se i sada

zaposljavaju koz projekt Zaicli. odnosno zena koje nisu konkuretne na tdistu rada) sa cil.iem
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brige o starijima i nemoanima. Da lije to moguie i da li to ima smisla reii ie nam neito viie
drTr\'rd rJ'nica Vajda l-luric i proiclnica I U P(;7 l)'c!icr \.,1arai

Prodelnica UO za socijalou politiku u mlade PG7, Dragica NIaraa navodi dajc najbitnija stavka

i nama i korisnicima da se osigura kontinutct. da sc nc ovisi o naljeaajima. Dakle. koga 8od sc

dogovori hitno.ic da sc poiluju pralila iz I)ravilnika o prr.rZanju socijalnih usluga i Zakonu o
socijalnoi skrbi. Sa tcrcna za vrijcmc traianja linanciranja doSlo jc dosta inlbrmaci]a o

nepravilnosti..icdna od tih jc da sc nijc vodilo mtuna o ccnzusu. takodcr bilo jc sluiaieva dajc
netko u svojoj kuci svojoj olami prulao usluge geronlodomaaice. a ono ito.jc moZda najrcii
problcm ie razlika u placama. dobili smo inlbrmaciju da su sc plaic kctalc od 2.700,00-

4.500.00 kn. Iz tog razloga I'roiclnica.jc dala pri.jcdlog da se osnuje inslitu(ija ((ntra za

pruzanje usluga u zajednici kako bi se regulirali svi li problemi i razlike. te da bi sc uspostl io
suslav kontrole. Clanovi odbora za socijrlnu sLrh unutrr Tupanije n.rreli su Lla bi hilo bitno
osiqurati iz\ore financiranja unutar prijelaznih razdoblja (izmedu natjeaaja), te moguanost da

EIJ projekt omoguii trajno pruTanje usluga. da pronaalemo odrzivost nakon isteka prdekla. te

pornoi ko srlicima koji zbog prestanka progranta T.aieli viie nete primati uslugu. Takoiler.

dosta poleskoaa proizaslo ie ier su neki ko snici zajanrdene minimalne naknade odustajali od

dotaclainjcg programa iprelazili u program 1a7c1i. 1 to bi trcbali zaicdniaki rijciiti.

Dr2avna tajnica Ministarstva rada, mirovinskog sustava. obitelji i socijalne politike. Majda

Buric naglaiava da projekt Zazcli zaposljava oko 6.000 zena diljem RH koje brinu o oko 10.000

korisnika. Uopie l1ije upitan nastavak projckta ZaZeli i u novom financiiskom okviru 2021.-

2027. godina. Sto se tiie prijedloga Proaelnicc Marai. odckuie se pisani priiedlog na kojeg se

tek lada moze oditovati. obzirom da.ic ovo prva informaciia o takvom prijedlogu. Nadalje.

proickt Zazcli zasigurno se nastavl.ia, eventualno u ovoj trcdoi fazi mozc bili malo diferenciran.

Sto se tide sustava kontrole, isti.je uspostavljen, te je sigurno da su plaic za zene. kao i za

voditeljice projekata ujednaacnc. to je za gerortodomadice minimalna plada koja se uskladuje

svake godine, trcnutno to iznosi 3.250,00 kuna neto. Takodcr. ono u demu se razlikuje projekt

Zazeli i ostale socijalne usluge koje sc spominju (Udruga Z.A.R.), projekt Zalcli. icdinice
lokalnc saouprave ko3ta nula kuna, za razliku od ostalih programa.

Pomoinik ministra za upravalinje operativnim programima IiU. Vicko MardeSiI navodi da je

prva faza ZaZeli krcnula sa 100.000.000.00 kn. te obzirom na dobar odaziv. Ministarstvo je

poveialo sredslva te ic vcliki krug projekhih prijava u prvoj frzi odobren. Podctkom prolje6a

ove godine pokrenutaje druga faza projekta za kojuje locirano preko 580.000.000.00, te postoii

idalje lelika potrainja za ovakvom vrstom usluga- Zeljaje da u slicdc6cm razdoblju.202l.-
2027. bude otvorcn.iedan dugotajni otvoreni javli poziv da nc bi bilo medul'aza koi ilr inranro

sada. U san1on1 proccsu progranlitanja. osnovati ae se radna skupina gdic ie sc od JLS lraiiti
predstavnici upravo da se isfiltriraiu ideie koje bi se mogle linancirati kroz'21.r27. godinu

,.Vaie iskustvo na lokalnoj razini svakako ie dobro doii, te otekujemo vaS doprinos u

bududnosti".

Predsjednica udruge 2.A.R., Branka Crnkovi6 navodi kako udrugu Z.A.R. niz godina flnancira

drZava i to za one korisnikc k,nji irnaju mirol'inu manju od 2.000,00 kuna. Trr'nutno -ic na

podrudju Gorskog kotara 71 korisnik. Do prosle godine, Zupuija Primorsko-goranska
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financiralajc u potpunosti udio opiina i gradova, odnosno 25.000,00 kuna godiinie. osim grada

Delnica, koji sudjeluje sa 50% troSkova. Takoder. uspostavljene su i usluge logopeda preko

lldruge, i to je takoder. do protekle godine u l00ozo iznosu financirala Zupani.ia. Za sve naSe

gerontodomaiice napravljenaje sistematizacija. te iste dobivaju 3.300,00 kuna, uz naknadu za

staz i naknadu za koristenje vlastitog automobila (2,00 kn/km). Udruga konrinuirano
tunkcionira i nema prekida. Do sada nikakvih prituZbi nijc bilo, a svi oni koji zele usluge
Udruge, a visina mirovine im prelazi 2.000,00 kuna, mogu ih za 25.00kr./sat ostvariti. fakoder,
smatra da dok god postoii potrcba za ovakvom \rstom usluga, Udruga bi trebala lirnkcionirati
i nastaviti raditi kao i do sada.

Cradonadelnik grada Delnica, Ivica KneTevii navodi daje 2013. godine zateien prograrn koji
sc provodio prcko tldruge unlirovljenika te nije blo odgovarajuie fom1e. te se tada krenulo sa

tldrugom 7.A.R.. koji i sada obavlja laj dio aktirrosti financimrl iz Plomauna Rl1. Tuprnij< i
.ll-S. Gradonaaelnik Knezevid podriava oba programa (Pomoi u krti i ZaZeli). te smatra da ic
naiveai problen u kriterijinla. Iste je potrebno regulirati sukladno obileljskom zakonu koji
dcfinira obvczc dicce prema rodite)jima. Drago mu je da ie program ZaTeli iii dalje. no

potrcbno.ic trarsparcntnije delirirati kritcrijc i pravila.

Zamjenica gradonar)elnika grada Delnica. Katarina Miheldii konstatira kakoje Ministarstvo u

starlu programa uvazilo prinjedbe sa tcrcna, pa je tako pove{an broj korisnika na jednu

gerorltodomaticu sa detiri na Ses1. U ova dva paralelna sustava ono Sto odstupa je to da se u

programu ZaTeli ne p mjenjujc Pravilnik o pruzanju socijalnih usluga i mogu6nost

zaposljavanja pomoinog radnika, sto.ie u Gorskom kotaru (gdjc postoii veliki broj teskih

fizidkih poslova) veoma bitno. Druga stvar koia.ie bilna kod programa Pomodi u ku6i je

imovinski ccnzus koji je joS uvijek 2.000,00 kn, a znamo da su mirovine pomslc. tc nam se

dogada da nam umirovljenici za 20ak. 3Oak kuna prelaze taj ccnzus. Pa ukoliko inra moguanosti

da se taj dio uzme u obzir i razmotri.

Voditeljica proickta Zazeli opiine Fuzine, Marina 'l omii uputila je pitanjc vezano uz obradu

Zahtjeva za nadoknadu sredstava, odnosno da isti prcdugo traju. Dokumentaciia se dostavlja

pravovremeno, a obrada i doznaka sredstava traje predugo.

Nadclnik opcine Lokve. I'oni Stimac takoderje miiljenja daje dobra ideia spoiiti ta dva sustava

koliko je to mogute, moZda kroz ranije sponlenutu insilituciiu. Bitno je da ta dva suslava ne

budu konkurcntni. Nadelnik Brcgovac postavio je pitanje da li postoji moguinost da udruga

Z.A..R. ude u projekt Zazeli? Pomoinik Ministra Maduiii iDrzavna tajnica Burii potvrdili su

daje moguic da se udruga 7-.A.R. prijavi kroz projekt ZaZcli sukladno kriterijima koji su svima

Proaelnica Marad pojaSnjava da u proteklih 7 godina su svi ugovori u programu Pomoii u kuii
sa JLS bili 50%-50%. Dok jc kod logopcda sa sedam JLS sklopljer dogovor participacije

sukladno broju stanovnika, sa dim su se svi sloZili. Takodcr, projekt ZaZeli je hvalevrijedan
projekl, no napominjc kako u istomc uslugu dobivaju i oni kojima zakonski ne pripada. Tada

dolazi do prelazaka iz programa Pomoi u kuii u ZaZeli, a pitanjc da li ie sc isti. kada Zaieli
vi5e ne bude postoiao moci vratiti u program Pomoi u kuii. Takoder. informacije sa terena

vezane uz plaic gerontodomacica su razlidite. Drzavna lajnica traii da se ti podaci dostave u

Ministarstvo.
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dostupni. Proicktu Zazcli je cilj da osoba starije Zivotne dobi dobije pomoi i podriku. Proiekl

Zazeli ne daje skrb.jer skrb ne moie pru7atj svaka nezaposlena Zena. iza skrb su porrcbnc ncke

dodalne vjestine i kompetencije.

Nadelnik op6ine Mrkopalj. Josip Brozovi6 takoder smatra da su oba projekta hvalevrijedna. lo
ono ito primjeiuje da je provedba projekta udruge Z.A.R. za JLS puno jcdnostavnija. neSo

proiekt Zazeli. Jedan od problema je moZda upravo u cenzusu. gdic bi trebalo delhirati da ne

mogu bas svi bili korisnici. A drugi problem je. kao ito .ic Proaclnica spomenula na poaetku.

upravo taj kontinuitet programa. Mogutnosl spajania ova dva programa ne zna, te smatra da

ono Sto ie bitno korisnicimajc da gerontodomaiice koje imaju trenutno. oslanu idalje upravo

njihovc.

Predsjednica udruge Z.A.R. navodi da bi ljudi koji imaju rjesenje od Centra, a prebace se u

program Taieli. i dogodi se prijelazno razdoblje izgubili kontinuitet. Smaha da bi korisnici koji
inraju rjeSenje Centra za socijalnu skrb trebali ostati u programu Pomo6i u kuii. A za one koji
prelaze cenzus udruga Z.A.R. bi mogla se prijaviti u program Zazeli. No napominje. da je takva

praksa i bila dosada dogovorno sa opiinama i gradovima.

Nadclnik Brcgovac pojainjava da.ie cijela ideja ovog sastanka bila da se oslobodi financiranje

gradovc i opiinc. odnosr,o da ukoliko sc moTc src uslugc koic udruga 7.n.R. .lo sada provodi.

da se provodc kroz progranr 7.ai.cli- ali i dal]c prcko tldrugc. Nitko nc zeli da se gube radna

mjesta, ali ukoliko posloii mogutnosl da se sredstva za tc usluge dobiju iz curopskih fondo,,a,

daje lteta to ne iskoristiti.

Pomoanik Ministm Made5ii osvmuo sc na problem odobravanja ZNS-a. smatra da se u
posljednje vrijeme dinamika odobravania popravila. dobivcna .ic analiza. postoii odrcderri

odmak od podnolenja do odobravanja. Navodi kako 6e se osobno ukljuaiti da sc dinamika

uskladi -jedan ZNS u odobravaniu. a da ne budu dva-tri zahdeva u procesu. Rcorcan izac i.iom

u HZZ, na posredniikom tijclu br. 2 nada se da se osjeca pomak i da se situacjja poboljiala. tJ

novoj fazi projekt ZaZeli zasigumo ie biti unapnjeden sa svim vaSim prijelozima. primicdbama

i komentarima iz ciiele RH.

Gradonadelnik grada Delnica. l!ica Kncicvic napomenuo je da ukoliko kroz l-itlrugu Z.A.R.

provodimo projekt ZaZcli. neke Zcne kojc su trcnutno zaposlene neie biti kompatibilne urjeLima

zapoiliavania u naliedaju, neke od rT jih nisu nekonkurentne triitu rada. te one ispadaju iz igrc.

Iakodcr. vrlo .ie bitlo irnati u vidu da su osobe starije Tivotne dobi naviknutc na

gerontodomaiicu koju su dobili i treba biti poscbno oprezan prilikom bilo kakvih promjena.

Zamjenica gradonadelnika grada Dejnica, Katarina Mihelaii konstatira da prijav.L tJdruge

Z.A.R. na projekt Zairli ima ni problcma, pni bi se javio kaSnjcnicm ZNS-ove, 5to bi udrugu

dovelo do bankrota, drugi problem je da neie biti moguie zaposliti onoliko zena koliko sada

JLS sudjeluje u projektu, gdje svaka opcina ili grad ima svog voditelja koji vodi projekl. treai

problenr bi bio da uoprie ne bi bilo potrebe zaposljavati gerontodomaiice, jer unutar ljdrugc

rade zene koje su za!rsile edukaciiu za gerontodomaiice i1i njegovateljice, te onejesu sposobne

raditi na ovim poslovima, a smisao projckta ZaZeli niic zaposliavati jste osobe na islom

proiektu, vci da traze posao na trziStu rada sukladno onome sto su zavriile. Zelja je da ukoliko
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Zupanija bude imaia moguinost nastaviti pratili nas sa i:,nosom od 25.000,00 kuna za pojedinu
JLS. nastavimo sa programom Pomoai u kuii.

Ravnateliica GD Crvenog kri2a Delnicc. Snje)ana Krizmanii konstatira da.jc Crvcni kriZ svim
JLS na raspolaganju, redovilo se provode programi socijalne polirikc. NaTalost. sLranji,,anjcm
proratuna JLS. i Crvenom kriZu se smanjuju srcdstva. tako dajcdan dio programa pokrivamo
donacijama, u nekim programima tuje Zupanta. ali napominic kako zbog Zakona o crvcnom
kriZu nisu u mogutnosti kandidirati se na natjedaie.

Predsjedavaju6i sjednice. nadelnik opiinc Fuiine zakljuduje sastanak.

Sjednica Koordinacije zavr5ena u 12:20 sati.

Ma.ja Starievid

Predsj

David Bregovac
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